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[Fuglsang.] 
egen økonomi og også i den henseende stå 
på egen fod. Vi ser altså med sympati på 
tanken, ikke fordi jeg mener, at vi herigen- 
nem virkelig kan gøre godt, hvad de vest- 
europæiske stater har forbrudt, og råde bod 
på den skyld, de har i, at mange af disse 
stater står i den situation, som de står i 
nu, men snarere, som den højtærede fun- 
gerende udenrigsminister har sagt, for vor 
egen skyld. Det ville være af betydning for 
hele den økonomiske udvikling i verden, 
om disse folk, hvoraf mange ligger med en 
nationalindkomst på under 100 dollars pr. 
indbygger, virkelig kom nogenlunde på 
højde med den øvrige verden. Hvad det 
vil betyde handelsmæssigt, økonomisk o.s.v., 
vil det givet i øjeblikket være vanskeligt at 
overse. 

Ud fra disse synspunkter ser mit parti 
med sympati på de to foreliggende forslag. 

Finansministeren (Philip): Da den fun- 
gerende udenrigsminister, den højtærede 
statsminister, er forhindret i at være til 
stede, har jeg lovet at forsøge at træde i 
hans sted. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at 
bringe en tak for, den gode modtagelse, 
disse to forslag har fået. Jeg tror, der er 
almindelig glæde over, at denne nye inter- 
nationale institution er oprettet, og jeg er 
ganske enig med det ærede medlem hr. Per 
Federspiel i, at den ikke blot har social 
og humanitær betydning, men også har den 
største økonomiske og politiske, ja, man 
kan vel tillade sig at sige storpolitiske be- 
tydning. 

Både det ærede medlem hr. Per Feder- 
spiel og det ærede medlem hr. Lannung har 
fremdraget specielle spørgsmål. Jeg skal 
sørge for, at disse problemer bliver videre- 
bragt til den højtærede udenrigsminister. 

Når det ærede medlem hr. Lannung 
spørger mig, om vi har haft lejlighed til i 
regeringen at gøre os bekendt med planerne 
om beskyttelse af investeringerne i udvik- 
lingslandene, må jeg sige, at mig bekendt 
har de ikke været drøftet i den samlede 
regering, men det er sandsynligt, at de har 
været til overvejelse i udenrigsministeriet, 
og jeg skal i hvert fald sørge for, at uden- 
rigsministerens opmærksomhed henledes 
herpå. 

På udenrigsministerens og egne vegne 
takker jeg for modtagelsen af de to forslag. 

Forslagenes overgang til anden (for forsla- 
get til beslutnings vedkommende sidste) be- 
handling 
vedtoges uden afstemning. 

Per Hækkerup: Jeg foreslår, at lovforsla- 
get henvises til finansudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Formanden: Vi går derefter til den under 
punkt 1 på dagsordenen opførte sag, nemlig: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg vedrø- 
rende endnu ikke genfremsatte lovforslag om 
ophavsretten til litterære og kunstneriske vær- 
ker og om retten til fotografiske billeder (i hen- 
hold til forretningsordenens § 7, stk. 5). 

(Jfr. tidenden sp. 45). 

Valgt blev: Lars M. Olsen, Alsing Ander- 
sen, K. B. Andersen, Nina Andersen, Chr. 
Christiansen, Hougaard, Søgaard, Helge Lar- 
sen, Gøting, Helga Pedersen, Marius Buhl, 
N. Chr. Christensen, Per Federspiel, Hartling, 
Bøgholm, Hanne Budtz og Ellen Strange 
Petersen. 

Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Medlem af folketinget Ninn-Hansen har 
meddelt mig, at han ønsker til finansmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvormed begrunder finansministeren, 
at ministeriet har påbegyndt forhandlin- 
ger med HK om overenskomstspørgsmål, 
der henhører under andre funktionær- og 
tj enestemandsorganisationers forhand- 
lingsområder?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dagsorde- 

nen for tingets førstkommende spørgetid. 
Folketingets næste møde afholdes tirsdag 

den 18. oktober kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

Forhandling om statsministerens redegørelse 
ved folketingsårets åbning. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den pågældende uge. 

Mødet hævet kl. 155. 
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4. møde.  

Tirsdag den 18. oktober kl. 14. 

Formanden: Medlemmer af folketinget 
Poul Møller, Foged, Anders Andersen, Al- 
fred Bøgh, Jens Chr. Christensen, Erik 
Eriksen, Fanger, Jørgen Jørgensen (Ulle- 
rup), Sønderup, Erna Sørensen, Poul Søren- 
sen og Thestrup har meddelt mig, at de 
ønsker mundtligt at fremsætte 

Forslag til folketingsbeslutning O'm ind- 
komst-, formue- og ejendomsskat til staten. 

Medlemmer af folketinget Sønderup, An- 
ders Andersen, Alfred Bøgh, Jens Chr. 
Christensen, Erik Eriksen, Foged, Thisted 
Knudsen, Poul Møller, Niels Ravn, Poul 
Sørensen, Thestrup og H. C. Toft har med- 
delt mig, at de ønsker mundtligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om stats- 
tilskud til nedsættelse af den amtskommunale 
beskatning og om omlægning af denne og den 
sognekommunale ejendomsbeskatning samt om 
forøgelse af statens andel af folkepensions- 
udgifterne. 

Medlemmer af folketinget Fuglsang, Ragn- 
hild Andersen, Alfred Jensen, Lynnerup 
Nielsen og Petra Petersen har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt af fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning vedrørende 
Københavns lufthavn i Kastrup. 

Indfødsretsudvalget har afgivet betænk- 
ning over forslag til lov om indfødsrets 
meddelelse m. v. Eksemplarer er omdelt. 

Finansudvalget har afgivet betænkning 
over det til udvalget henviste forslag til 
lov om udstedelse af statsforskrivninger til 
Den internationale Sammenslutning for øko- 
nomisk Udvikling. Eksemplarer vil blive 
omdelt. 

Medlem af folketinget Lannung har med- 
delt mig, at han ønsker til forsvarsministe- 
ren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil forsvarsministeren i anledning af 
den i statsrevisorernes betænkning inde- 
holdte påtale og kritik af forskellige for- 

hold forsvaret vedrørende give en rede- 
gørelse for, hvilke forholdsregler der er 
truffet for at følge den skete påtale op 
og navnlig for at indskærpe størst mulig 
omhu med forsvarets midler og forhindre 
gentagelser?" 

Medlem af folketinget Sandau har med- 
delt mig, at han ønsker til finansministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil finansministeren udvirke, at unge 
mennesker, der er under uddannelse eller 
er skolesøgende, men hvor forældrene 
har forsørgerfradrag, også selv kan tjene 
f. eks. 2 500 kr., uden at disse medregnes 
i forældrenes indkomst?" 
Spørgsmålene yil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
' tid. 

I skrivelse af 12. d. m. anmoder land- 
brugsministeren om, at der må blive fore- 
taget valg af 2 medlemmer og 2 supple- 
anter til det i § 6, stk. 2, i lov nr. 240 af 
7. juni 1952 om visse landbrugsejendommes 
brug og overgang til selveje omhandlede 
ankenævn for tiden fra 1. november 1960 
til 31. oktober 1964, idet opmærksomheden 
samtidig henledes på, at ifølge lovens . § 6, 
stk. 3, kan ingen vælges eller genvælges til 
medlem eller suppleant efter at være fyldt 
70 år. 

Skriftlig fVemsættelse af forslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Fuglsang): 
På den kommunistiske folketingsgruppes 
vegne har jeg den ære for det høje ting at 
fremsætte forslag til folketingsbeslutning 
vedrørende Københavns lufthavn i Kastrup. 

Det er kun 31/2 år siden, vi her i folke- 
tinget vedtog den store og kostbare udvi- 
delse af Københavns lufthavn, der endnu 
ikke er fuldført. Ikke desto mindre nødsa- 
ges vi til allerede nu at erkende, at denne 
udvidelse i forbindelse med flyveteknikkens 
udvikling har medført støj og andre gener 
for de omboende, ulemper, som åbenbart 
hverken dette tings medlemmer eller tekni- 
kerne har været i stand til at forudse. 

Allerede nu har denne støjplage nået et 
omfang, der gør tilværelsen til et mareridt 
i et betydeligt område omkring lufthavnen 
med dermed følgende psykiske og fysiske 
skadelige konsekvenser, foruden at den på 


